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Referat fra møde i Linå Lokalråd 
 

Dagsorden til: Lokalrådsmøde 

Dato & tid: 6. januar 2025 kl. 19 

Sted:  Linå Forsamlingshus 

Tilstede: Dennis, Kim, Peter, Jonas og Mette 

Afbud: Peter 

Referat: Mette 

   

 

1. Områdefornyelse 
Bevilliget 3 mio.  

Opstartsmøde den 7. nov. kl. 15 i forsamlingshuset. 

Første borgermøde den 5. dec.  
LABLAND lavede et kort oplæg og derefter var der gruppearbejde.  

På borgermødet er der tilkendegivelser fra: Lene Hjort, Mette Jerne, Kim 
Zacho, Kim Madsen, Knud Erik Bomholt, Mette Degn, Katrine Boch og Maia 

Mathiesen fra Silkeborg Kommune og Tanja Thychen og Christoffersen 
Olesen fra LABLAND. Første møde bliver den 16. januar. 

 
 

2. Besøg af Sundheds- og Nærhedsudvalget 
Evt. besøg af Sundheds- og Nærhedsudvalget 13.05.2025 - svar retur 

senest 20.01.2025 – Mette svarer tilbage at vi gerne vil have besøg 
 

3. Generalforsamling næste lokalrådsmøde 
Der indkaldes til generalforsamling i forbindelse med næste lokalrådsmøde 

den 3. februar kl. 19. Skal indkaldes 14 dage før. Mette laver indkald på 

Facebook 
 

Dagsorden: 
• Valg af dirigent 

• Redegørelse for lokalrådets arbejde i den forløbende periode 
• Fremlæggelse af regnskab 

• Indkomne forslag behandles 
• evt. 

 
4. Sager til opfølgning 

a. Opfølgning på besøg af Maria Nielsen 
SoMe Manager og Kampagneleder, Analyse & Udvikling Silkeborg 

Kommune. 
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Der var mange ideer og Maria vil rigtig gerne lave historier fra 

området. Vi skal bare henvender os og der er også mulighed for 
fotograf mm. Vi afventer at vi er lidt længere med områdefornyelse 

og skole etablering. Derefter prøver Dennis at tage kontakt til hende 
om evt. historier og billeder. 

b. Trafiksituation. 
Kim Risbjerg Madsen indkalder Jane Næsborg til gennemgang af 

trafiksituationen generelt. 

Jane vender tilbage når hun har fundet ud af, hvad vi gør når hun 
har fundet ud af, hvad vi har af handlemuligheder. 

Kim rykker Jane svar.  
c. Status på arbejdsgruppe, Skole i Linå 

Politikerne på kommunen har besluttet at give området oppe ved 
sportspladsen, vederlagsfrit, endelig politisk beslutning i januar. I 

initiativgruppen arbejdes der intenst videre på at indsamle 
interessetilkendegivelser sideløbende med planlægning af stiftende 

generalforsamling d. 7. januar, videre proces med kommunen, og 
påbegyndt stillingsopslag til skoleleder.  

Læs mere på www.linaafriskole.dk 
 

d. Nærdemokratikonference 
Indbydelse til nærdemokratikonference den 24/10-24 kl. 18-20 

Emner: Oplæg om kultur- og fritidstilbud i lokalområder, oplæg om 
trafiksikkerhed og oplæg om rollen som byplanansvarlig og 

samarbejde med lokalrådene. 
Parameter ved trafiksikkerhedsforanstaltninger ex. uheld derfor er 

det vigtigt at alle uheld indberettes. Kim undersøger hvordan vi 
indberetter det til kommunen. 

 
 

 
5. Runde siden sidst, orientering fra formanden og medlemmer i 

øvrigt, samt borgerhenvendelser 

 
 

Nyt fra Silkeborg Kommune 
 

Nej til solceller, men flere vindmøller kan være på vej ved Thorsminde 

Copenhagen Green Energy har fået afslag på at etablere en solcellepark ved 
Mollerupvej og Elkærvej syd for Silkeborgmotorvejen, hvor der i forvejen står 

vindmøller. Økonomi- og Erhvervsudvalget siger nej, fordi området er udpeget 
som geologiske bevaringsværdigt, og det strider derfor imod retningslinjerne for 

placering af solenergianlæg. Byrådet er orienteret om sagen. 

Ud af 9 andre ansøgninger om vedvarende energianlæg i kommunen prioriterer 
Økonomi- og Erhvervsudvalget som nr. 5 en ansøgning fra ECN Greenvolt Power 

https://www.linaafriskole.dk/
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K/S om at etablere tre vindmøller syd for de vindmøller, der står syd for 

Silkeborgmotorvejen. 

Projektet ligger ikke indenfor de områder, hvor der kan opstilles vindmøller i det 
forslag til kommuneplanen, som byrådet har sendt i høring, men det vurderes, 

at det giver mening at arbejde videre med projektet, fordi ansøgningen er en 
udvidelse af det eksisterende vindmølleområde, og der allerede er sket en 

påvirkning af området og landskabet. 

(Plan- og Vejudvalget, 03.12.2024, punkt 7 og 8, Klima- og Miljøudvalget, 
9.12.2024, punkt 8 Økonomi- og Erhvervsudvalget, 10.12.2024, punkt 17, 

byrådet, 17.12.2024, punkt 12) 

 

Plads til mere erhverv ved Hårup 

Byrådet vedtager en lokalplan for et erhvervsområde ved Hårup. Området ligger 
i den østlige del af Hårup og har gode til- og frakørselsforhold til 

Silkeborgmotorvejen. 

Der kommer et kanaliseringsanlæg på Linåvej. Planen består af et nordligt 
område på cirka 9 hektar og et sydligt område på cirka 7 hektar. Der er indlagt 

en bufferzone mellem de eksisterende boliger og området mod nord og syd. 

Planen indeholder desuden grønne områder nær faunapassager og 
fortidsminder. Planen har været i 5 ugers høring og det har medført, at der er 

tilføjet et beplantningsbælte. 

(Plan- og Vejudvalget, 03.12.2024, punkt 28, byrådet, 17.12.2024, punkt 11) 

 

Søger om tilskud til 2 minus 1 vej på Vangvedvejen til Linå 

Silkeborg Kommune vil søge om tilskud fra statens cykelpulje til at etablere 2 

minus 1 vej på på Thorupgårdsvej og Vangvedvejen imellem Linå og Voel. 

Det vil skaber cykelforbindelse til Linå, Sejs-Svejbæk og Silkeborg by og kan 
f.eks. gavne større skoleelever til Sejs Skole. Der kører ca. 700 køretøjer i 

døgnet på strækningen. 

Prisen skønnes at være 7-10 mio. kr. for at etablere 2 minus 1 vej fire steder i 

kommunen, hvor Thorupgårdsvej og Vangvedvejen er ét af stederne. 

Vejdirektoratet har ikke offentliggjort betingelserne for cykelpuljen, men det 

forventes, at puljen giver støtte på 40-50 % svarende til 2,8-4 mio. kr., hvis 

ansøgningen godkendes af Vejdirektoratet. 

(Plan- og Vejudvalget, 03.12.2024, punkt 2) 
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Udvidelse af daginstitutionspladser i Sejs-Svejbæk og Linå 

Nogle af de penge, der er sat af på budgettet til at udvide antallet af 

daginstitutionspladser i Sejs-Svejbæk og Linå er frigivet og brugt på mindre 

tilpasninger i Linå Børnehus og Langdalshøjen for at udvide kapaciteten. 

Da en større udvidelse af Linå Børnehus ikke kunne lade sig gøre på grund af 

lokalplansmæssige årsager, bliver ledige pladser i Resenbro i stedet brugt.  

Samtidig med at Sejs Skole ombygges og udvides bliver der lavet analyser af, 

hvordan det vil påvirke kapaciteten i Julsøhaven. Med den kommende 

dagtilbudsprognose i foråret bliver det vurderet, hvad der er behov for af 

pladser. Det er Dagtilbuds-, Skole- og Familieudvalget orienteret om. 

(Dagtilbuds-, Skole- og Familieudvalget, 11.11.2024, punkt 12) 

 

Mail 20-12-24: Invitation til orienteringsmøde om Regatta 2026. SMKE–Regatta 

Silkeborg & Regatta Fonden invitere til at komme med input til Regatta 2026 

den 15. jan. Tilmelding  

Mail 20-12-24: Silkeborg Byråd har 17. december 2024 endeligt vedtaget 

lokalplan 35-011 og kommuneplantillæg 28 for et erhvervsområde i Hårup. 

Mail 09-12-24: Indstilling til Silkeborg Kommunes idrætslederpriser og den nye 

Hæk-pris, deadline 15. jan.  

Mail 09-12-24: Åbent hus om oversvømmelser, 15 jan. (delt på Facebook) 

Mail 09-12-24: Referat fra Sundheds- og Nærhedsudvalgets møde 5. december 

+ nyhedsbrev. 

Tilskud til lokalrådene i 2025: 10.000 kr. i 2025, godkendt regnskab skal 

indsendes senest 1. juni 2025. 

Temamøde 8. april 2025 for lokalrådene 

Nærdemokratikonference 28. oktober 2025 

Pulje til lokalrådenes ønsker inden for outdoorområdet 

Vær med i Danmarks Indsamling 

Region Midtjyllands landsbypris 2024 

Nordea-fondens ”Renoveringspulje” 

Mail 02-12-24: De nye kultur- og fritidsstrategier er nu sendt i offentlig høring. 

Deadline 5. jan.2025 

Mail 14-11-24: Nordea-fondens pulje på 75 mio. kr. til at puste nyt liv i jeres 

lokale mødestede, deadline 31-03-25 


